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6
یک دختربچه 7ساله اهل خاش در چاله حفرشده شرکت راه آهن غرق شد. عصر روز جمعه به این ایستگاه غرق شدن یک دختربچه در 
چاله حفرشده در مسیر رودخانه شوگه اعلام شد که بلافاصله اقدام لازم برای ارزیابی عملیات امدادونجات و اعزام خودرو های کف کش صورت 
گرفت. این حادثه زودتر از ساعت ۱۶ رخ داده و تلاش های مردم محلی نتیجه نداده بود، اما با همکاری نیرو های نجات غریق هلال احمر حوالی 
ساعت ۱7:30 دختربچه از چاله بیرون آورده و تحویل اورژانس شد تا عملیات احیا در محل و اعزام به بیمارستان امام خمینی)ره( خاش بر 
روی کودک انجام شود، اما با توجه به گذشت حدود ۲ ساعت از غرق شدگی، تلاش ها بی نتیجه بود. با توجه به این که این حادثه در بیرون از 
شهر خاش رخ داده، با هماهنگی دستگاه های مختلف خودرو های نجات غریق به محل اعزام شدند. در این محل روستاییان به کار کشاورزی 

و دامداری مشغول و بچه های آنان نیز در اطراف پروژه های راه آهن در تردد هستند، انتظار می رود تابلو ها و علایم خطر و هشدار نصب شود.

مرگ دختر 7 ساله 
در چاله حفر شده 
راه آهن

شروعصفحهآرایی
مدیرمسئولسردبیرمعاونسردبیردبیرسرویسصفحهآرا:؟؟؟15/30

اتمامصفحهآرایی
16/00

شروعصفحهآرایی:؟؟/؟؟
اتمامصفحهآرایی:؟؟/؟؟

بسیاری از داروهای مورد استفاده 
بدون نسخه از جمله داروی ضد 
سرفه، سرماخوردگی، و ... باعث 

گیجی ناخواسته می شوند که 
ممکن است رانندگی را با مشکل 

روبه رو کند.

آگهی مفقودی
سند کمپانی ام وی امX22-MT به شماره پلاک 35 ایران- 
  MVMD4G15BAFH005183 245 ل 85 و شماره موتور
مفقود   NATFBAAV9H1005117 شاسی  شماره  و  

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
___________________________________

مفقودی
کارت  به شماره  اسکانیا  کامیون کشنده  کارت هوشمند 
هوشمند 2487628 و شماره پلاک 25 ایران- 853 ع 98  
و  شماره موتور DC1206L026671843  و شماره شاسی 
درجه  از  و  گردیده  مفقود    XLER4X20005266674

اعتبار ساقط می باشد.

اصفهان –راعی
در پی تصمیم دولت برای مبارزه با خام فروشــی در حوزه 
صنایع معدنی و وضع عوارض ۲5 درصدی بر صادرات ســنگ 
آهن ، شــرکت ذوب آهن اصفهان ضمن قدردانی از این اقدام 
دولت ، اعلام آمادگی نمود که جهت حمایت از معادن کشور ، 
حاضر به خرید سنگ آهن به صورت نقدی است که اقدامی اثر 

گذار به ویژه در حمایت از معادن کوچک محسوب می شود .
به گــزارش خبرنگار مــا از اصفهــان، مهنــدس محمد 
جعفرصالحی گفت : ســنگ آهن مورد مصرف ذوب آهن باید 
عیاری با FE بالاتر از ۶0 داشته باشــد که با توجه به شرایط 
کنونی و کمبود سنگ آهن ، در حال حاضر به ناچار سنگ آهن 
با FE بالاتر از 5۸ نیز در این شــرکت اســتفاده می شود. لذا 
ذوب آهــن اصفهان آمادگی دارد ســنگ آهــن ) مگنتیت و 
هماتیت ( را به صورت نقدی و با هر تنــاژی از هر نقطه ای از 
کشور با FE بالای5۸ ، گوگرد کمتر از دو دهم ، فسفر کمتر از 

دو هزارم وسیلیس۶خریداری کند . 
معاون خرید ذوب آهن اصفهان افزود : این شرکت با توجه 
به برنامه تولید امســال خود که 3 میلیون تن است ، به اضافه 
ذخیره احتیاطی ، ۶ و نیم میلیون تن ســنگ آهن نیاز دارد . 
باتوجه به اینکه ذوب آهن از شیوه کوره بلند استفاده می کند 
الزاماً باید از ســنگ آهن دانه بندی به اضافه آگلومره استفاده 
کند و برای غنی سازی عیار سنگ آهن دانه بندی از کنسانتره 

و نرمه گندله استفاده می شود . 
وی به عدم بهره گیری ذوب آهن اصفهــان از یارانه انرژی 
در مقایســه با سایر شرکت های فولادی اشــاره کرد و گفت : 
این شــرکت با توجه به اینکه از روش کوره بلند استفاده می 
کند تنها به میزان ۲5 درصد از یارانه انرژی برخوردار اســت 
. در روش کوره بلند انرژی حاصل از زغال ســنگ با تبدیل به 
کک متالورژی باعث احیاء و ذوب ســنگ آهن می شود که در 
مقایسه با سایر روشــهای تولید فولاد که از حامل های انرژی 
ارزان و یارانه ای بهره می گیرند ، گران تر است و سهم هزینه 
انرژی در این روش در کشــور ما بالاتر است . وی افزود : ذوب 
آهن هم اکنــون زغال را حدوداً هر کیلو هــزار تومان تحویل 
در معدن خریداری می کند . بر اســاس کیل مصرف اعلامی 
وزارت صمت ، هر تن چدن نیاز بــه 9۶۲ کیلو زغال دارد که 
بدون محاسبه هزینه تبدیل به کک و هزینه حمل و نقل ، هر 
تن چدن 9۶۲ هزار تومان زغال نیاز دارد . ذوب آهن اصفهان 
با دریافت تمام زغال سنگ کشور که روش استخراج آن سنتی 
و غیر اقتصادی اســت ، در واقع به نوعی یارانه انرژی پرداخت 

می کند .
معاون خرید ذوب آهن اصفهان افزود : تنها مصرف،کننده 
عمده زغال سنگ داخلی ذوب آهن است و باتوجه به کیفیت 
پایین زغال ســنگ داخلی ، امکان صادارات بسیار محدود و 

مشکل است.

معاون خرید ذوب آهن اصفهان اعلام کرد

آغوش باز ذوب آهن اصفهان برای خرید 
نقدی سنگ آهن از معادن کوچک

استان

به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال احمر استان قزوین؛ 
اعضای هیئت دوچرخه سواری استان درنشست مشترکی با 
مدیر عامل ، معــاون داوطلبان و معاون جوانان جمعیت هلال 
احمر استان قزوین تفاهم نامه همکاری ما بین جمعیت هلال 

احمر و هیات دوچرخه سواری استان را منعقد کردند.
دکتر حسن آصفی مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان 
قزوین، امضای این تفاهم نامه را با  هدف توســعه ی فرهنگ 
بشر دوستی و یاری رســانی به دیگران دانست و اظهار داشت: 
تشــویق جامعه بین المللی سایکل توریســم به سفر به ایران 
)داشتن حس امنیت درســفرها( ترویج توریسم،  حمایت از 
ورزشکاران داخلی در این رشــته و حفظ امنیت آنها در جاده 
های استان، توســعه ورزش و نشاط عمومی در سطح جامعه، 
ارتقای سطح کیفی و کمی ورزشــکاران این رشته، ارتقاء بعد 
بین المللی این رشــته در ایران و الگو پذیری سایر استان ها و 
ایجاد یک رشته مسیر امن سایکل توریستی در داخل کشور از 

اهداف دیگر انعقاد این تفاهم نامه می باشد.
وی ادامــه داد: در این تفاهم نامه اعضــای هیئت دوچرخه 
ســواری با نشــان هلال احمر و بــا عنوان ســفیران صلح و 
بشردوستی با هدف نمایش و تبلیغ مفاهیم انسانی و رفتارهای 
مهربانانه، تسکین دردهای بشــری، برقراری روابط بر اساس 
احترام به انســانها، صلــح پایدار در میان همــه ملل جهان و 
سلامت و حفظ کرامت انسانها در مســابقات حضور خواهند 

داشت.

انعقاد تفاهم نامه همکاری بین جمعیت 
هلال احمر و هیئت دوچرخه سواری 

استان قزوین

استان

امیرحسین خواجوی| او می بیند اما فقط 30درصد. برای 
سهیلا اما همین هم جای شکر دارد. او خوشحال است از اینکه 
می تواند با همین اندازه از بینایی هم راه برود، نور روز و تاریکی 
شب را تشــخیص دهد و چهره خانواده اش را ببیند. سهیلا 
یکی از قربانیان اسیدپاشی ســریالی اصفهان است. دختر 
جوانی که در ۲۶ سالگی قربانی حمله اسیدی افراد ناشناسی 
شد. درست مثل ســحر، مرضیه و مینا. زنان و دخترانی که 
در اصفهان یکی پس از دیگری هدف حمله های مشکوکی 
قرار گرفتند. یکی چشمش را از دست داد، دیگری صورتش 
از بین رفت، آن یکی همه بدنش سوخت و جای زخم هایش 
به یادگار ماند. عاملان اسیدپاشی سریالی اصفهان اما هیچگاه 
شناسایی و معرفی نشد. دستگیری ۲ مظنون تنها سرنخی بود 
که پلیس اصفهان در ارتباط با این پرونده جنجالی خبر آن را 

رسانه ای کرد. 
در بین چهار قربانی شــناخته شــده، اسیدپاشــی های 
زنجیره ای اصفهان اما، سهیلا جورکش بیش از همه آسیب 
دید. او ســه ســال نابینای کامل بود تا اینکه به کمک وزیر 
سابق بهداشت، به دنبال آخرین شانس برای به دست آوردن 
حداقل بینایی اش رفت. سهیلا دو سال پیش راهی بوستون 
شد. این شــهر تنها جایی بود که امکان داشت سهیلا بتواند 
بینایی اش را دوباره به دست آورد. حالا دو سال از آن جراحی 
و بازگشت بینایی سهیلا گذشته. اما هنوز هیچ چیز قطعی 
نیست. خودش می گوید هر روز صبح که از خواب بیدار می 
شود از اینکه می تواند یکبار دیگر دنیا را ببیند خدا را شکر می 
کند:»دکترها در آمریکا به ما گفتند که هیچ چیز مشخص 
نیست، یعنی تضمینی وجود ندارد. معلوم نیست که تا چه 
زمانی این چشــم برای من کار می کند، و من هرشب با این 
نگرانی به خواب می روم و صبح با تابیدن اولین اشــعه نور با 
همه وجودم امید را درک می کنم.« اما همه نگرانی های این 
روزهای سهیلا جورکش فقط این نیست، هزینه های درمان 
و دارو و سفرهای مکرر به آمریکا آن هم با قیمت های عجیب 
و غریب دلارهم برای او و خانواده اش مشکلات زیادی را رقم 
زده. هرچند با دستور ویژه رئیس جمهوری بخشی از هزینه 
های درمانی ایــن دختر جوان جبران می شــود، اما ظاهرا 
پروسه زمان بر اداری و برخی ناهماهنگی ها باعث شده تا این 
قربانی حادثه تلخ اسیدپاشی بعد از 5 سال هنوز حرف های 

زیادی برای گفتن داشته باشد.
  خانم جورکــش آخرین خبرهایی که از شــما 

داشتیم، مربوط به سفر شما به آمریکا بود.
بله، من از  ســال 9۶ بــرای درمان به آمریکا رفتم. شــهر 
بوستون، آن جا وسیله ای برای بینایی ساخته شده بود. البته 
این تکنولوژی و دستگاه ساخته شــده برای اولین بار بود که 
آزمایش می شد. جراحی موفقیت آمیزی بود. بخشی از بینایی 

من به دست آمد، اما خب هیچ تضمینی وجود ندارد. 
  یعنی احتمال دارد که به طور کامل نابینا شوید؟

بله، این را پزشــکان بوســتون به من گفتند. در واقع یک 
دســتگاهی از جنس تیتانیوم به جای قرنیه در حفره چشم 
من کار گذاشته شده و این قطعه باعث بینایی من شده. ولی 
خب مشکلات و محدودیتی هم دارد؛ اول از همه این که من 
نمی توانم پلک بزنم، ضمن این که بینایی من محدود است، 

حــدود 30درصد. در حد این که روز و شــب را تشــخیص 
بدهم، جلوی پایم را ببینــم و تا حدودی چهره افــراد را از 
نزدیک تشخیص دهم، اما همین مقدار هم برای من خیلی 

امیدوار کننده است.
  این جراحی هزینه زیادی هم داشته؟

بله، ولی فقط جراحی نیست. من باید هر ۶ماه یکبار برای 
چکاپ و معاینه به بوســتون بروم. هزینه آزمایــش و دارو، 
رفت وآمد، همه اینها رقم زیادی می شــود. من همین 4ماه 

پیش بود که از بوستون برگشتم. هربار هم حدود ۱5روز آن جا 
اقامت دارم. قطره های مخصوصی هم به من می دهند. من هم 
هربار به اندازه ۶ماه این دارو ها را با خــودم به ایران می آورم. 
گاهی اوقات هم دوســتانم، داروهای لازم را برای من ارسال 
می کنند؛ البته بعضی از این داروها یخچالی است و همین هم 
کار را مشکل می کند. خلاصه این که این 30 درصد بینایی با 
کلی زحمت و مشقت به دســت آمده و معلوم نیست تا کی 

باقی بماند.
  همه این هزینه ها را خودتان پرداخت می کنید؟

ابتدا ما پول را می دهیم، بعد فاکتــور هزینه ها را از طریق 
وزارت خارجه به وزارت بهداشــت می دهیم، آنها هم بعد از 
کلی دوندگی و بالا و پایین رفتن بخشی از آن را به ما پرداخت 
می کنند. تازه این هم به خاطر دستور ویژه رئیس جمهوری 
است؛ یعنی چون دستور آقای روحانی برای کمک به درمان 
من وجود دارد، بخشــی از هزینه ها پرداخت می شود. روند 
اداری و گــردش کار آن خیلی زمانبر اســت. یک بار نامه گم 
می شود، یک بار تشکیل جلسه کمیسیون به تعویق می افتد یا 
فلان مسئول و مدیر برای تأیید نیست. دست آخر هم کلی از 
هزینه ها را خط می زنند و بخشی از آن را پرداخت می کنند. این 
کار آن قدر سخت و زمانبر شده که برخی اوقات اصلا پشیمان 
می شویم. اما خب هزینه ها زیاد اســت. واقعا تقاضا دارم که 
ترتیبی اتخاذ شود تا حداقل روند پرداخت هزینه ها سریع تر 

انجام شود. این حداقل کاری است که می شود برای من انجام 
داد. این تقاضای اصلی من از همه کسانی است که می توانند 
به بهبود روند درمان من کمک کنند، چون من به جز کمک 

و حمایت دولت از هیچ جای دیگری تأمین مالی نمی شوم.
  برای درمان سایر قسمت های آسیب دیده بدن تان 

چه اقدامات درمانی انجام دادید؟
همه تمرکز من فقط برای به دســت آوردن بینایی ام بود. 
چشم راستم که به طور کامل از دست رفته، تاکنون 90 عمل 
جراحی انجام دادم که همه آنها مربوط به چشــمانم است. 
هیچ جراحی زیبایــی برای برطرف کردن عوارض ناشــی از 
سوختگی اسید انجام ندادم، تا الان هم درگیر همین موضوع 
بودم. برای مــن بینایی از همه چیز مهمتر اســت. هرچند 
آسیب دیدگی هایم خیلی زیاد اســت؛ 4 لیتر اسید روی سر 

وگردن من ریخته شد.
  کمی از موضوع درمــان فاصله بگیریم. پیگیری 

قضائی حادثه به کجا رسید؟
به هیچ جای مشخصی نرســیده، یعنی هنوز هم برای ما 
معلوم نیســت اصل ماجرای حادثه اسیدپاشی اصفهان چه 
بود. پرونده من هنوز هم باز است و خودم همراه پدرم پیگیر 
ماجرا هســتیم. هرچند فکر نمی کنم اتفاق خاصی در این 
پرونده رخ دهد. تنها اتفاقی کــه در پرونده افتاد، دریافت دیه 
بود. البته یک سوم از دیه باقی ماند. درست نمی دانم مشکل 
اصلی برای پرداخت الباقی دیه کجاست، آن هم در شرایطی 
که من و خانواده ام بیش از هر چیزی به پول برای ادامه درمانم 

نیاز داریم.
  یعنی از دســتگیری و معرفی عامل یا عاملان آن 

حادثه ناامید شده اید؟
بعد از پنج ســال تحمل این حد از سختی و مشقت، واقعا 
سخت است که از مشخص شدن متهمان و مجرمان حادثه 
ناامید شوم، اما خب نتیجه ملموسی هم وجود نداشته. خیلی 
دوست دارم با آقای رئیســی، رئیس جدید قوه قضائیه دیدار 
حضوری داشته باشم. شاید ایشان بتوانند برای روشن شدن 
ماجرا به ما کمک کند. مشــکل اصلی من با آن تفکری است 
که باعث بروز این حادثه شد. آن طرز فکر باید اصلاح شود. با 

ممنوعیت خرید و فروش اسید مشکل حل نمی شود. 
  اگر همین فردا عامل اسیدپاشی اصفهان شناسایی 

و دستگیر شود، چه برخوردی با او خواهید داشت؟
واقعا نمی دانم. پرسش سختی است. من طرفدار خشونت 
نیستم. دوستدار صلح و ریشه کن شدن ظلم هستم، اما من از 
آن آدمی که این بلا را ســر من آورد، می پرسم که تو به همه 
سختی هایی که من متحمل شــدم، فکر کردی؟ آیا می دانی 
سوختگی و نابینایی یعنی چه؟ جای ظرافت زنانه با سوختگی 
و گوشــت اضافه تا آخر عمر زندگی کردن چه احساسی دارد. 
من  هزاربار مُردم  و زنده شدم. همه افرادی که مثل من قربانی 
اسیدپاشی شــدند، تمام این لحظات سخت و طاقت فرسا را 
تجربه کردند. نمی دانم شاید به خاطر این است که ما همیشه 
بخشیدیم، شاید اگر چند نفری با اسیدپاشان جور دیگری رفتار 

می کردند، الان ماجرای اسیدپاشی در ایران طور دیگری بود.

گفت وگوی »شهروند« با یکی از قربانیان اسیدپاشی سریالی اصفهان  در پنجمین سالگرد حادثه

سهیلا می بیند، اما تا به کی؟

منطرفدارخشونتنیستم.دوستدار
صلحوریشهکنشدنظلمهستم،اما

منازآنآدمیکهاینبلاراسرمنآورد،
میپرسمکهتوبههمهسختیهاییکهمن
متحملشدم،فکرکردی؟آیامیدانی
سوختگیونابینایییعنیچه؟جای

ظرافتزنانهباسوختگیوگوشتاضافهتا
آخرعمرزندگیکردنچهاحساسیدارد


